



النشرة اليومية للاتحاد UAC DAILY MONITOR

20 حزيران (يونيو) 2024 نشرة يومية إلكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

"NVIDIA" Becomes The World's Most Valuable Company.. تجاوزت قيمة عالمياً.. تصبح الشركة الأكثر قيمة "هايكروسوفت" و "أبل"

Surpassed "Microsoft" & "Apple"

Shares of chipmaker NVidia rose by more than 3 percent, becoming the most valuable public company in the world as the company's market value rose to \$3.33 trillion, surpassing Microsoft and Apple. Earlier this month, NVidia achieved a market capitalization of \$3 trillion for the first time, beating Apple. NVidia shares have risen more than 170 percent since the start of this year after the company reported first-quarter earnings in May. The stock has more than 9-fold since the end of 2022, a rally that coincided with the advent of generative artificial intelligence.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



ارتفعت أسهم شركة صناعة الرقائق "إنفديا"، بنسبة أكثر من 3 في المئة، لتصبح الشركة العامة الأكثر قيمة في العالم حيث ارتفعت القيمة السوقية للشركة إلى 3.33 تريليون دولار، متجاوزة "مايكروسوفت" و "أبل". وفي وقت سابق من هذا الشهر، حققت شركة إنفيديا قيمة سوقية قدرها 3 تريليون دولار للمرة الأولى، متفوقة على شركة "أبل". وارتفعت أسهم إنفيديا بأكثر من 170 في المئة منذ بداية هذا العام، بعد أن أعلنت الشركة عن أرباح الربع الأول في مايو. وقد تضاعف السهم بأكثر من 9 أضعاف منذ نهاية عام 2022، وهو الارتفاع الذي تزامن مع ظهور الذكاء الاصطناعي التوليدي. المصدر (موقع العربية.نت، بتصرف)

For The First Time In Its History.. Egyptian Merchandise Exports Exceed \$16.5 Billion

The Ministry of Trade and Industry in Egypt revealed that Egyptian merchandise exports achieved their highest rate during the first 5 months of this year, recording \$ 16.5 billion, an increase of 9.8 percent. Exports also achieved their highest monthly rate, reaching \$ 3.5 billion in May.

The Minister of Trade and Industry, Eng. Ahmed Samir confirmed that this is the first time that Egyptian exports during the first 5 months of the year reach these large rates of export. He explained that merchandise exports rose for the fifth consecutive month, reaching during the first five months of this year \$ 16.551 billion, compared to \$ 15.74 billion, during the same period of 2023, a difference of \$ 1.477 billion, an increase of 9.8 percent.

Source (Al-Khaleej Emirati Newspaper, Edited)



الرهة النولى في تاريخها.. الصادرات السلعية المصرية تتجاوز 16.5 مليار دولار

كشفت وزارة التجارة والصناعة في مصر، عن تحقيق الصادرات السلعية المصرية أعلى معدل لها، خلال أول 5 أشهر من العام الجاري، حيث سجلت 16.5 مليار دولار، بنسبة ارتفاع 9.8 في المئة. كما حققت الصادرات أعلى معدل شهري لها، حيث بلغت 3.5 مليار دولار خلال شهر مايو الماضي.

وأكد وزير التجارة والصناعة المهندس أحمد سمير، أن هذه المرة الأولى التي تبلغ فيها الصادرات المصرية خلال أول 5 أشهر من العام هذه المعدلات الكبيرة من التصدير. وأوضح أن، الصادرات السلعية ارتفعت للشهر الخامس على التوالي، حيث بلغت خلال الأشهر الخمسة الأولى من العام الجاري 16.551 مليار دولار، مقابل 15.74 مليار، خلال الفترة نفسها من العام 2023، بفارق 1.477 مليار دولار، بنسبة ارتفاع 9.8 في المئة. المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف)

Dubai Is Fourth In the List of Most Visited Cities In 2024

Dubai ranked fourth globally in the World Tourism Organization's "Most Visited Cities 2024" report, according to a predictive analysis. Istanbul topped the list, with the Turkish city seeing a huge number of international visitors, with 20.2 million visitors in 2023. It was followed in second place by London, which despite a slight decline in visitors in 2023, still manages significant tourist traffic, being a global hub for finance, culture, and tourism, and welcomed 18.8 million international arrivals last year. Paris was third in forecasts for the most visited cities this year. As a classic tourist destination, the French capital may see an increase from 15.5 million visitors in 2023, especially as it hosts important events soon, especially the 2024 Summer Olympics, which will attract more expatriates.

The list of the 10 most visited cities in 2024 includes: Istanbul, London, Paris, Dubai, Antalya, Hong Kong, Bangkok, New York, Cancun, Mexico, and Tokyo.

Source (Al-Khaleej Emirati Newspaper, Edited)



دبي الرابعة في قائمة المدن الأكثر زيارة خلال 2024

حلت دبي في المرتبة الرابعة عالمياً في تقرير «المدن الأكثر زيارة 2024» الصادر عن منظمة السياحة العالمية، وفقاً لتحليل تنبؤي. وجاءت إسطنبول في صدارة القائمة، إذ شهدت المدينة التركية عدداً هائلاً من الزوار الدوليين، مع 20.2 مليون زائر في 2023. تلتها في المرتبة الثانية لندن، والتي على الرغم من الانخفاض الطفيف في زورها عام 2023، إلا أنها لا تزال تدير حركة سياحية كبيرة، لكنّها مركزاً عالمياً للتمويل والثقافة والسياحة، وقد استقبلت 18.8 مليون وافد دولي العام الماضي. وحلت باريس ثالثة في توقعات المدن الأكثر زيارة لهذا العام. وبوصفها وجهة سياحية كلاسيكية، قد تشهد العاصمة الفرنسية ارتفاعاً من 15.5 مليون زائر في 2023، خاصة مع استضافتها أحداثاً مهمة قريباً، وعلى رأسها دورة الألعاب الأولمبية الصيفية 2024 التي ستجذب المزيد من الوافدين.

وتشمل قائمة المدن الـ 10 الأكثر زيارة في 2024: إسطنبول، لندن، باريس، دبي، أنطاليا، هونغ كونغ، بانكوك، نيويورك، كانكون المكسيكية، وطوكيو. المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف)

Qatar Ranks Fourth Globally In Economic Performance For 2024

Qatar's ranking in the Global Competitiveness Report 2024 has risen to 11th globally, compared to 12th last year, out of 67 countries, mostly developed countries, included in the report issued by the International Institute for Management Development (IMD) in Switzerland. The axes in which the State of Qatar ranked high in the report included the economic performance axis, ranked fourth globally, the government efficiency axis, ranked seventh globally, the business sector efficiency axis, ranked 11th globally, and the State of Qatar ranked in the infrastructure axis, ranked 33rd globally.

The competitiveness assessment was based on developments in a comprehensive set of data and indicators at the local level, in addition to the results of a survey of a sample of company managers and businessmen on the business environment and the competitiveness of the Qatari economy, in addition to comparing these data and indicators with their counterparts from other countries included in the book.

Source (Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited)



قطر تحقق المرتبة الرابعة عالمياً في الأداء الاقتصادي لعام 2024

ارتفع ترتيب دولة قطر في تقرير التنافسية العالمي للعام 2024 إلى المرتبة 11 عالمياً، مقارنة بالمرتبة 12 في العام الماضي، من بين 67 دولة، أغلبها من الدول المتقدمة، شملها التقرير الصادر عن المعهد الدولي للتنمية الإدارية (IMD) في سويسرا.

وشملت المحاور التي احتلت فيها دولة قطر مراتب متقدمة في التقرير، كلا من محور الأداء الاقتصادي، المرتبة الرابعة عالمياً، ومحور الكفاءة الحكومية، المرتبة السابعة عالمياً، ومحور كفاءة قطاع الأعمال في المرتبة 11 عالمياً، كما جاء ترتيب دولة قطر في محور البنية التحتية في المرتبة 33 عالمياً.

واعتمد تقييم القدرة التنافسية على التطورات التي شهدتها مجموعة شاملة من البيانات والمؤشرات على المستوى المحلي، بالإضافة إلى نتائج استطلاع رأي عينة من مديري الشركات، ورجال الأعمال بشأن بيئة الأعمال، وتنافسية الاقتصاد القطري، إلى جانب مقارنة هذه البيانات والمؤشرات مع نظيراتها من الدول الأخرى التي شملها الكتاب.

المصدر (صحيفة العربي الجديد، بتصرف)

Inflation in Britain Slows To the Lowest Level in 3 Years

Britain's annual inflation rate slowed in May to the central bank's target of two percent, giving a boost to Prime Minister Rishi Sunak's faltering election campaign.

According to the National Office, the consumer price index slowed, down from 2.3 percent in April. The new figures come after nearly three years during which inflation in Britain exceeded the target set by the central bank, which recorded two percent in July 2021 before rising during the cost-of-living crisis caused by the repercussions of the Russian-Ukrainian war.

Source (Al-Arab Newspaper of London, Edited)



التضخم في بريطانيا يتباطأ إلى أدنى مستوى منذ ثلاث سنوات

تباطأ معدل التضخم السنوي في بريطانيا خلال مايو الماضي وصولاً إلى هدف البنك المركزي البالغ اثنين في المئة، ما يعطي دفعة للحملة الانتخابية المعتزلة لرئيس الوزراء ريشي سوناك. ووفق المكتب الوطني فقد تباطأ مؤشر أسعار الاستهلاك منخفضاً من 2.3 في المئة خلال شهر أبريل. وتأتي الأرقام الجديدة بعد قرابة ثلاث سنوات تجاوز خلالها التضخم في بريطانيا الهدف المحدد من البنك المركزي، والذي سجل اثنين في المئة خلال يوليو 2021 قبل أن يرتفع خلال أزمة كلفة المعيشة الناجمة عن تداعيات الحرب الروسية - الأوكرانية.

المصدر (صحيفة العرب اللندنية، بتصرف)

Increased Fossil Fuel Production Fuels Gulf Economic Growth

GCC states on track to record higher growth rates in 2025 and 2026, driven by higher revenues from oil and gas trade as the private sector performs better as tighter monetary policy pressures weigh on business ease.

Capital Economics expects the UAE to maintain its position as the fastest-growing economy in the region this year and next. Qatar will become one of the fastest-growing economies worldwide in 2026, thanks to the start of gas production from the North Field.

According to the Capital report, the OPEC+ alliance's decision to keep oil production low until October makes the increase in the region's GDP take longer than expected.

Source (Al-Arab Newspaper of London, Edited)



زيادة إنتاج الوقود النفوري تغذي نمو الاقتصاد الخليجي

تسير دول الخليج العربي نحو تسجيل معدلات أعلى في النمو خلال عامي 2025 و2026 مدفوعة بتحقيق إيرادات أكبر من تجارة النفط والغاز بالتزامن مع تحسن أداء القطاع الخاص مع تقلص ضغوط السياسة النقدية المشددة التي تؤثر على الأعمال.

وترجح مؤسسة كابيتال إيكونوميكس أن تحافظ دولة الإمارات على مكانتها باعتبارها أسرع الاقتصادات نمواً في المنطقة خلال العامين الحالي والمقبل. في حين ستصبح قطر واحدة من أسرع الاقتصادات نمواً في جميع أنحاء العالم، خلال عام 2026، بفضل بدء إنتاج الغاز من حقل الشمال.

ويجعل قرار تحالف أوبك+ بإبقاء إنتاج النفط منخفضاً حتى أكتوبر المقبل، الزيادة في الناتج المحلي الإجمالي لدول المنطقة تستغرق وقتاً أطول من المتوقع، بحسب تقرير كابيتال.

المصدر (صحيفة العرب اللندنية، بتصرف)

Tunisia Records Growth in Remittances since the Beginning Of 2024

Official data issued by the Central Bank of Tunisia showed that expatriate remittances grew during the first five months of this year by 3.5% year-on-year, continuing to support the country's cash reserves. According to the data, the volume of transfers during the period from last January to the tenth of June amounted to 3.05 billion dinars (985.48 million dollars). Thus, expatriate remittances outperformed tourism sector revenues, which amounted to 2.1 billion dinars (\$691.3 million) between January and May. The country's cash reserves since the beginning of this year amounted to 23.3 billion dinars (\$ 7.5 billion), compared to 22.7 billion dinars (\$ 7.3 billion) annually.

Source (Al-Arab Newspaper of London, Edited)



تونس تسجل نموًا في تحويلات المغتربين منذ بداية 2024

أظهرت بيانات رسمية صادرة عن البنك المركزي التونسي، نمو تحويلات المغتربين خلال الأشهر الخمسة الأولى من العام الجاري بواقع 3.5 في المئة على أساس سنوي لتواصل بذلك دعم الاحتياطات النقدية للبلاد. ووفق البيانات فقد بلغ حجم التحويلات خلال الفترة الممتدة من يناير الماضي حتى العاشر من يونيو الجاري 3.05 مليار دينار (985.48 مليون دولار). وبذلك تفوقت تحويلات المغتربين على إيرادات القطاع السياحي التي بلغت خلال الفترة بين يناير ومايو الماضيين 2.1 مليار دينار (691.3 مليون دولار). وبلغ حجم الاحتياطي النقدي للبلاد منذ بداية العام الجاري 23.3 مليار دينار (7.5 مليار دولار)، مقابل 22.7 مليار دينار (7.3 مليار دولار) على أساس سنوي. المصدر (صحيفة العرب اللندنية، بتصرف)

Arab IT Spending Jumps In 2024

The US research firm Gartner predicted that the Middle East and North Africa's spending on information technology will witness a jump this year, confirming the keenness of governments to shift in the field of digitization quickly. According to forecasts, the Arab region's spending this year will reach about \$ 193.7 billion, an increase of 5.2 percent year-on-year and down from the growth rate recorded last year of 6.6 percent. Despite the improvement in the volume of investments in this field during 2022, which exceeded \$ 2 billion in the Arab markets compared to about \$ 1.2 billion during 2019 and 2020, this figure is still far from contributing to development plans. Regional spending on IT services is expected to increase by 9.6 percent in 2024.

Source (Al-Arab Newspaper of London, Edited)



الإنفاق العربي على تكنولوجيا المعلومات يشهد قفزة في 2024

توقعت شركة غارتنر الأميركية للأبحاث، أن يشهد إنفاق منطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا على تكنولوجيا المعلومات قفزة خلال العام الحالي، بما يؤكد حرص الحكومات على التحول السريع في مجال الرقمنة. وبحسب التوقعات سيصل إنفاق المنطقة العربية هذا العام إلى حوالي 193.7 مليار دولار بزيادة قدرها 5.2 في المئة على أساس سنوي وبانخفاض عن نسبة النمو المسجلة خلال العام الماضي والبالغة 6.6 في المئة. ورغم تحسن حجم الاستثمارات في هذا المجال خلال 2022، والتي تجاوزت الملياري دولار في الأسواق العربية قياسا بحوالي 1.2 مليار دولار خلال عامي 2019 و2020، إلا أن هذا الرقم لا يزال بعيدا عن المساهمة في خطط التنمية. مع الترقب بأن يشهد إنفاق دول المنطقة على خدمات تكنولوجيا المعلومات في عام 2024 زيادة بنسبة 9.6 في المئة. المصدر (صحيفة العرب اللندنية، بتصرف)

Saudi Mining Investments Are the Fastest Growing In The World

Recent statistics issued by MineHutte, which was worked on in cooperation with Mining Journal, revealed that Saudi Arabia was the fastest growing country in the world in the mining sector around the world during the past five years.

The report showed that Saudi Arabia was in the first place as the fastest global growth in the development of the regulatory and basic environment that attracts mining investments between 2018 and 2023.

The rankings included the improvement in Saudi Arabia's rating in the mining licensing index, as it came as the second best country in the licensing environment in the world. It has also seen a development in the Fiscal Policy Index, making it one of the top 10 countries in the index globally.

Source (Al-Arab Newspaper of London, Edited)



استثمارات التعدين السعودية الأسرع نموًا على مستوى العالم

كشفت إحصائيات حديثة صادرة عن شركة ماين هات الذي تم العمل عليه بالتعاون مع مايننج جورنال، عن أنّ السعودية كانت الدولة الأسرع نموًا في الاستثمارات على مستوى العالم بقطاع التعدين حول العالم خلال السنوات الخمس الماضية. وبين التقرير أنّ السعودية كانت في المراتب الأولى كأسرع نمو عالمي في تطور البيئة التنظيمية والأساسية الجاذبة للاستثمارات التعدينية في الفترة بين 2018 و2023. وتضمنت التصنيفات الواردة بالتقرير، تحسن تقييم السعودية في مؤشر التراخيص التعدينية، حيث جاءت كثاني أفضل دولة في بيئة منح التراخيص في العالم. كما شهدت تطورا في مؤشر السياسات المالية، مما جعلها إحدى أفضل 10 دول في المؤشر على مستوى العالم. المصدر (صحيفة العرب اللندنية، بتصرف)